

Preferencyjne składki ZUS dla nowych przedsiębiorców

Zakładasz firmę i zastanawiasz się, jak obniżyć koszty na starcie? Sprawdź, z jakich ulg i preferencyjnych składek ZUS możesz skorzystać w 2025 roku – dzięki temu przez pierwsze lata działalności zapłacisz znacznie mniej i łatwiej rozwiniesz swój biznes.



Z jakich ulg możesz skorzystać?

Ulgą na start

- Przez pełne 6 miesięcy nie płacisz składek na ubezpieczenia społeczne (emerytalne, rentowe, chorobowe i wypadkowe).
- Płacisz tylko składkę zdrowotną.



Preferencyjne składki ZUS (dawniej Mały ZUS)

- Przysługują Ci po Uldze na start przez 24 miesiące.
- Płacisz mniejsze składki ZUS liczone od podstawy wynoszącej 30% minimalnego wynagrodzenia.

Mały ZUS Plus

- Nie jest automatyczną kontynuacją – to oddzielna ulga z określonymi warunkami, dostępna tylko po spełnieniu wymogu dotyczącego przychodu.
- Przez 36 miesięcy w ciągu 5 lat płacisz niższe składki.
- Wysokość składki zależy od osiągniętego dochodu, nie od stałej podstawy.



Kiedy możesz skorzystać?

Ulgą na start

- Jesteś osobą fizyczną i dopiero zaczynasz przygodę z biznesem.
- Zakładasz firmę po raz pierwszy lub wracasz do biznesu po przerwie dłuższej niż 5 lat.
- Nie świadczysz usług na rzecz byłego pracodawcy, z którym w ciągu ostatniego roku łączył Cię stosunek pracy.

Preferencyjne składki ZUS

- Podjęmujesz działalność gospodarczą po raz pierwszy (lub kontynuujesz ją po okresie Uldgi na start) albo podejmujesz ją ponownie po upływie co najmniej 60 miesięcy od dnia jej ostatniego zawieszenia lub zakończenia.
- Nie wykonujesz działalności gospodarczej na rzecz byłego pracodawcy, z którym w ciągu ostatniego roku łączył Cię stosunek pracy.

Mały ZUS Plus

- Twój przychód z działalności gospodarczej prowadzonej przez cały poprzedni rok kalendarzowy nie przekroczył 120 000 zł.
- Twoja działalność gospodarcza w poprzednim roku kalendarzowym była prowadzona przez co najmniej 60 dni.
- Nie jesteś w pierwszym roku prowadzenia działalności.
- Nie korzystasz z Preferencyjnego ZUS-u.
- Wysokość składki obliczasz od podstawy wynoszącej proporcjonalnie od 30% do 60% prognozowanego przeciętnego wynagrodzenia.



Ile zapłacisz?

Stan prawny na 2025 r.

	Ulgą na start	Preferencyjny ZUS	Mały ZUS Plus
Podstawa wymiaru składek	brak składek na ubezpieczenia społeczne	30% minimalnego wynagrodzenia	30%-60% minimalnego prognozowanego przeciętnego wynagrodzenia
Składka emerytalna	brak	273,24 zł	zależy od dochodu, podstawa nie może być niższa niż 1 399,80 zł i wyższa niż 5 203,80 zł
Składka rentowa	brak	111,98 zł	zależy od dochodu, podstawa nie może być niższa niż 1 399,80 zł i wyższa niż 5 203,80 zł
Składka wypadkowa	brak	23,38 zł	zależy od dochodu, podstawa nie może być niższa niż 1 399,80 zł i wyższa niż 5 203,80 zł
Składka chorobowa	brak	34,30 zł (dobrowolna)	dobrowolna, zależy od dochodu, podstawa nie może być niższa niż 1 399,80 zł i wyższa niż 5 203,80 zł
Składki na Fundusz Pracy i Fundusz Solidarnościowy	brak	brak	2,5% od podstawy; obowiązkowa dla podstawy ≥ minimalnemu wynagrodzeniu
Suma składek (bez chorobowej)	składka zdrowotna*	408,60 zł + składka zdrowotna*	zależy od dochodu + składka zdrowotna*
Suma składek (z chorobową)	składka zdrowotna*	442,90 zł + składka zdrowotna*	zależy od dochodu + składka zdrowotna*

*zależna od formy opodatkowania i dochodu

Chcesz wkroczyć do świata biznesu bez stresu i potknięć na starcie?

Umów się na rozmowę z księgową od ING, żeby uzyskać odpowiedzi na pytania i bezpłatnie zarejestrować swoją firmę.

Otwórz swoją firmę na możliwości z

